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█▐Léto milosti je dobré využít
Duch Hospodinův je nade mnou; proto mne pomazal, abych 
přinesl chudým radostnou zvěst; poslal mne, abych vyhlásil 
zajatcům propuštění a slepým navrácení zraku, abych pro
pus til zdeptané na svobodu, abych vyhlásil léto milosti Hos
po dinovy. (Lk 4,18n)

Léto milosti je dobré využít nejen na dovolenou. Jako se 
Izraelci snažili pravidelně vracet k velkorysému milo sr
den ství vůči svým dlužníků (viníkům), podobně stojí za to 
i v našem životě a sboru tímto opatřením osvěžit mysl, duši 
i vztahy. 
Vyprávěl mi ale jeden kolega kazatel z nejmenovaného 
sboru, kde byly vážně narušeny vztahy a hrozilo rozdělení, 
že se pokusili vyřešit situaci tím, že vyhlásili „léto milosti“. 
Jenomže až na jednu výjimku toho nikdo nevyužil. Ostatní 
setr vali zabarikádováni ve své hrdosti, sebeúctě a potvrdili 
tím jen dávnou zkušenost, kterou s „létem milosti“ učinili 
židé. Ono totiž s milostí je vždycky problém, tedy lépe 
řečeno, problém je spíše s námi lidmi, kteří raději trváme na 
zaslou žené spravedlnosti.
V Izraeli každý sedmý rok měl sloužit k tomu, aby lidé více 
poznávali Hospodina a mohli hmatatelně prožívat, že ne jsou 
závislí na své práci, ani na přírodě, ale toliko na Bohu. Izraelci 
měli ponechat půdu půdou, měli dát všemu a všem odpo
činout. To bylo „malé“ léto milosti a zdá se, že pro mnohé 
nepředstavitelné. Jako je někdy i pro nás ustat od práce 
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každý sedmý den, kdy ne že musíme nepracovat, ale nemusíme otročit, můžeme 
všeho nechat, radovat se s Božím lidem ve sboru, zvát přátele domů na oběd nebo 
odpo ledne na kafe a těšit se ze spásy, kterou nám sedmý den při vzkříšení Krista 
vydobyl Hospodin. 
V Zemi zaslíbené po sedmi sedmiletích ale přicházelo něco ještě mnohem většího 
a víc nepředstavitelného, totiž ono vítané léto milosti, kdy byli otroci propouštěni na 
svobodu, půda byla navracena a odpouštěny byly všechny dluhy. Každý Izraelec věděl, 

že i pro něj, nebo alespoň pro jeho 
děti a vnoučata, existuje naděje na 
osvo bození – v létě milostivém. 
Všechny vztahy a poměry se měly 
res ti tuovat na rovině sociální i osob
ní, řekněme hospodářské, ob čan ské 
i cír kevní. Celá země měla být znovu 
Hospodinu zasvěcena a všichni 

si měli připomenout, že nepatří sami sobě (včetně majetku), ale Hospodinu. Léto 
milostivé bylo opatřením, které bralo v potaz hříchem porušeného člověka, a zároveň 
vytvářelo reálné podmínky k pra vi del né obnově půdy i jednotlivých rodů. 
Realita byla ale taková, že onen sedmý rok odpočinutí a pak i padesátý rok milosti 
nebyl v Izraeli praktikován. Pokusy snad byly, ale ojedinělé a marné. I proto bylo baby
lonské zajetí židy vykládáno jako náhrada za nedodržování let odpočinku a teprve po 
návratu začal Izrael na roky odpočinutí pamatovat, byť krátce a opět neúspěšně.
A pak přišel na svět Boží Syn, z jehož úst židé uslyšeli neuvěřitelné: doba Hospodinovy 
spásy, kterou padesátý rok léta milostivého charakterizoval, je zde! V Nazaretu bylo 
vyhlášeno vítané léto Páně a odtud se rozšířila zvěst o reálné možnosti napravit životy 
a velkoryse odpouštět do celého světa. Díky Kristu lze od té doby alespoň uprostřed 
církve vytvářet společenství, které je srozumitelným předobrazem eschatologické 
doby, kdy Bůh setře každou slzu z očí, kdy nebude trápení, křivd, urážek, bolestí, 
dluhů a hříchů, které v sobě nosíme a živíme jako děsivou vzpomínku a zátěž. Každý 
může už dnes ochutnat, jaké to bude v nebi, protože do nebe vede jediná cesta – cesta 
milosti. 
Jenomže zkušenost, kterou s „létem milosti“ učinili v jednom nejmenovaném sboru 
Církve bratrské, nám bere vítr z plachet. Nad vírou láskou a nadějí už pokolikáté 
zvítězil „křesťanský realismus“. Asi opravdu nejde být naivní a myslet si, že s od pou
štěním je to tak jednoduché, přestože „léto milosti“, které vyhlásili, bylo ve skutečnosti 
jen při pomenutím toho, co trvá bez přerušení už dvě dlouhá tisíciletí. 
Jenomže to Ježíš byl tak „naivní“, když v nazaretské synagóze vyhlásil epochu milosti. 
Většina židů toho nevyužila a zdá se, že ani my křesťané toho prakticky ve vztazích 
k druhým hojně nevyužíváme. Ale ta jedna jediná výjimka v onom sboru, která 
vzala „léto milosti“ vážně, snad nepotvrzuje pravidlo o neuskutečnitelnosti, ale je 
světýlkem ve tmě a nadějí. Proto všem nám přeji krásné léto plné slunce, a hlavně 
plné milosti.

Bronislav Matulík
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█▐	Hodně Božího požehnání
 to není jen fráze!

Kolikrát jsem tohle slovní spojení slyšela a kolikrát jej sama řekla! Proteklo mezi 
rty téměř automaticky. Stala se z něj tak trochu prázdná fráze. Ale i prázdné fráze 
mohou znovu ožít a být naplněny novým obsahem. A to se stalo i nám. 
Toužili jsme s manželem po dětech, ale nedařilo se. Nebyli jsme zoufalí, protože jsme 
věděli, že v takto pozdním věku (brali jsme se po čtyřicítce) to nebude jednoduché. 
Naplnili jsme své dny mnoha aktivitami, o tom, že by náš život byl prázdný, jsme 
ani nemluvili a snad ani moc nepřemýšleli. Byli jsme vděční Pánu Bohu, že nás 
dal dohromady, že nám dopřál síly na mnoho aktivit, že nám otevřel dveře do 
Soukenického sboru, že tam můžeme pracovat s dětmi, že máme krásné rodinné 
zázemí se spoustou synovců a neteří, že nám dal šťastné povahy, že … zkrátka že 
nám dává každý den nějakou radost. 
Úvahy o dětech se sice občas vrátily, ale byly čím dál teoretičtější. V rámci nich jsme 
nastoupili i cestu k náhradnímu rodičovství. Proces probíhal standardně a i během 
něj jsme mnohokrát slyšeli, že musíme být trpěliví, že čekání na dítě může trvat i 
roky, že už jsme docela staří, takže to nemusí vyjít vůbec. Nijak nás to neodrazovalo, 
protože už jsme s Bohem udělali mnohokrát tu zkušenost, že když to necháme na 
něm, přijde vždycky s něčím, co předčí i ta nejlepší očekávání. A opravdu, zase nám 
to ukázal.
Proces přípravy na náhradní rodičovství obsahuje mnoho kroků a trvá několik 
měsíců někdy i více než rok. Ten náš trval přesně devět měsíců. Když jsme 4. 4. 2022 
podávali žádost o zařazení mezi náhradní rodiče, netušili jsme, že 2. 1. 2023 zazvoní 
telefon, ve kterém jsme čekali pouze informaci, zda jsme zařazeni nebo ne, ale bylo 
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v něm ještě něco navíc – jste zařazeni 
a přijďte co nejdříve, máme pro vás návrh! 
Když jsme přicházeli na magistrát, ode
hrá vala se v nás pěkná směsice pocitů, 
vzrušení, těšení, strach, úzkost, nejistota…. 
Vzhledem k tomu, že do přípravných 
dotaz níků jsme napsali, že jsme připraveni 
posta rat se o velmi širokou škálu dětí ať už 
z pohledu věku, zdravotního stavu, etnika, 
před cho zího životního příběhu, dalo se 
čekat opravdu cokoliv. Ale naše důvěra, 
že Pán Bůh na nás nenaloží víc, než kolik 
une seme, a že ať už poneseme cokoliv, 
On bude s námi, nás tak zvláštně a trvale 
uklidňovala.

A zase se stalo to, co jsme my malověrní nečekali. Pán Bůh nám dal víc, než jsme si 
uměli i v těch nejfantastičtějších snech představit. Byl nám představen sourozenecký 
pár, který už na fotkách vypadal, jako by snad přiletěl rovnou z nebe. Na první 
moment, kdy jsem je uviděla, asi nikdy nezapomenu. Doslova se mi zastavilo srdce. 
Ach ty malověrná, znělo mi hlavě. Zase si nevěřila, že když to necháš na Pánu, dá ti 
víc, než si umíš představit. Děvčátko mi už na fotce připomínalo mě v tomhle věku 
a při setkání s ním se to jen potvrdilo. Hlava plná nápadů, zvídavost, zbrklost, chuť 
všechno vyzkoušet, se všemi se poznat, touha být první, nejlepší, neustále všechno 
a všechny organizovat. Jako bych ji znala od jakživa. A její mladší bráška jakoby 
z oka vypadl manželovi. 
Když jsme se s nimi poprvé setkali, mělo to být anonymní setkání, ale anonymita 
vydržela jen asi 90 vteřin. Přišli jsme do místnosti, kde si hrálo několik dětí a mezi 
nimi seděl malý chlapeček, chvíli si prohlížel manžela, pak se postavil, udělal své 
první čtyři kroky v životě, chytil manžela kolem krku a do konce návštěvy už se 
ho nepustil, ano byl to ten náš. V jednom roce zkrátka nevěděl, co je anonymita. 
Děvčátko mě hned na druhé návštěvě řeklo „mami“, a i když jí to tehdy sice jen 
nechtěně vyklouzlo, ke skutečnému vytvoření kompaktní rodiny byla cesta otevřená. 
Teď je to půl roku, co se postupně poznáváme a sžíváme a přiznám se, že krásnějšího 
půl roku života nepamatuju. Nechci říct, že jsme nezažili těžké okamžiky, ale ty 
krásné dávají na jakoukoliv těžkost lehce zapomenout. Zkrátka teď při každé 
modlitbě před jídlem, kdy společně s dětmi vyprošujeme požehnání, vnímám váhu 
toho slova mnohem intenzivněji než kdykoliv předtím.
Přednedávnem jsme večer s manželem seděli na chalupě u ohně, děti už spaly a my 
jsme debatovali o tom, čím jsme si takové požehnání zasloužili. Přišli jsme na je
diné – ničím. Bůh je totiž neskutečně milosrdný a my Mu za jeho milosrdenství nikdy 
nebudeme dost vděční. Tak se alespoň pokusíme postarat se o ty dva malé tvorečky  
co nejlíp a denně i pro ně vyprošovat Boží požehnání.

Ladislav a Petra Veselí
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Ježíšův předchůdce
2. 7. 2023
Čím toto dítě bude?
10.00 hodin

23. 7. 2023
Kázání o kamení, sekeře a lopatě
10.00 hodin

30. 7. 2023 
Křest Janův, Ježíšův, Duchem a ohněm
10.00 hodin

20. 8. 2023
Svět očima víry
10.00 hodin

27. 8. 2023
Nenávisti navzdory
10.00 hodin

Srdečně zveme
Sbor Církve bratrské v Praze 1
Soukenická 15
https://cb.cz/praha1/portal/primy-prenos-nedelni-bohosluzby/

JAN 
KŘTITEL
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█▐	Kulatiny v našem sboru 
 

Rovná stovka bratra Václava
Poslední pátek v květnu oslavil náš milý bratr Václav Gerhard z Kralup sté narozeniny. 
„Tak jsme se dočkali!“ zdravili jsme ho u něj doma ve dveřích. Bratr si ze stovky nic 
nedělá. Spíše mu není po chuti jakákoliv sláva a naparáděný zájem. Václav si raději 
užívá menší návštěvy častěji 
než hurá všichni v jednu chvíli. 
Přesto nás rád uvítal. Díky 
Andreje jsme měli nádherný 
dort a výborné občerstvení. 
Nakonec nás bylo asi osm. 
Po společné modlitbě se 
ptáme: „A co tak děláš, bratře, 
celé dny?“ „Nu co, sklá dám 
perpetuum mobile,“ od větí 
Václav. Podle Václavova plánu 
je to takové důmy slné kolo, 
které se bude točit a točit 
a nikdy se nezastaví. Prav dě
podobně se bude točit další 
stovky let, a pak ještě déle. 
Tak všechno nejlepší! Ať Ti 
Pán žehná v další stovce milý 
bratře…

Radek Novotný

Devadesátiny sestry Špinarové
Na konci května se dožila devadesáti let sestra Eva Špinarová. Je to dlouholetá členka 
našeho sboru, ale ze zdravotních důvodů nemůže již delší dobu do Soukenické 
docházet. Naše bohoslužby ale pravidelně sleduje doma na internetu. Sestru jsme 
společně s bratrem kazate lem 
Matulíkem navštívili v LRS 
Chva ly, kde se zotavovala po 
ne dáv ném pobytu v ne moc nici. 
Nejdříve jsme jí po gra tu lo vali 
k narozeninám a potom jsme 
si na zahradě areálu povídali. 
Sestra nám vy prá věla o svém 
životě a my se do zvěděli, 
že největší radost jí v po
slední době dělají vnoučata  
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a pravnoučata. Také nám pověděla povzbuzující svědectví o tom, jak osobně zažívá 
uklidňující Boží přítomnost, která jí přináší radost a pokoj do duše. Byla to hezká 
návštěva. Sestra Špinarová všechny srdečně pozdravuje.

Markéta Křivánková

Oslava 90. narozenin Mirka Pospíchala
V neděli 18. června jsme oslavili 90. narozeniny našeho milého Mirka Pospíchala. 
Mirkovi narozeniny jsou významnou událostí nejen pro rodinu Pospíchalových, ale 
také pro naši stanici Neveklov. Mirkův věk sahá téměř ke kořenům počátku práce ve 
stanici. Věrnost rodiny Pospíchalových je vlastně důvodem, proč se před jedenácti 
lety mohla začít nová práce ve stanici, která stále pokračuje. Právě na této rodině si 
člověk nejvíce uvědomuje, že věrnost má „dlouhý dech“, zůstává pevně stát v časech 
hojných i v časech hubených a nakonec přinese své ovoce.
Mirek je sloupem i duší našeho společenství. Lidé, kteří se s ním setkají, cítí z něho 
laskavost a přijetí. Je na něm vidět, že je vnitřně šťastným člověkem a že jeho pocit 
štěstí pramení ve vztahu s Bohem. Asi před šesti lety se se mnou pustil do služby 
školním dětem. Dnes se tomu moderně říká „vystoupit ze zóny komfortu“. Mirek ze 
své zóny komfortu vystupuje často a snad i proto si udržel dobré zdraví a svěží mysl 
až do tohoto požehnaného věku.
Děkujeme rodině Pospíchalových za krásné odpoledne s příjemnými lidmi a dobrým 
jídlem, kde jsme mohli přivítat na svět i právě narozené telátko. Tento den jsme si 
všichni moc hezky užili a zůstává v našich srdcích i nadále.
Pokud byste si chtěli vyslechnout několik rozhovorů s Mirkem Pospíchalem, můžete 
je najít na mém YouTube kanálu „Tomáš Trávníček“ v playlistu nazvaném „Příběhy 
(ne)obyčejných lidí“: (https://www.youtube.com/@tomastravnicek8067).

Tomáš Trávníček
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█▐	Noc kostelů 2023
 radostné setkávání 
 se 120 návštěvníky

Noc kostelů u nás začala už 16.00 hodin 
odpoledne. Na dvoře před modlitebnou 
jsme nachystali pro návštěvníky stoly 
plné dobrých zákusků, a k osvěžení 
při dali vodu a kávu. Ale také evangelia 
z České biblické společnosti, a dva in
for mační letáky o našem sboru. 
Jako vždycky jsme byli plní napjatého 
očekávání, kdo si k nám najde cestu 
a v jakém počtu. A jako vždycky si lidé 
cestu do našeho kostela našli. Průměr 
se za poslední roky drží kolem 120 lidí, 
a ten jsme dodrželi i letos. 
Program byl zajímavý, meditační cesta 
s Komenským, Komenského písničky 
a vy brané texty z jeho Labyrintu světa 
a ráje srdce, a samozřejmě i divadlo pro 
nej menší – tentokrát o praotci Noe. Jen 
na okraj, všichni přítomní jsme žasli, 
jak je po 400 letech od napsání své 
knihy Jan Amos aktuální. 
Pro mě byly samozřejmě nejdůležitější 
rozhovory s lidmi. Dali jsme si záležet, 
abychom nevyprávěli jen o nás, jen 
o sta viteli Antonínu Dvořákovi, který 
i z dneš ního hlediska odvedl fantas
tický výkon, když dokázal modlitebnu 
postavit za osm měsíců, ale také 
o Kristu! Vždy jsem při prohlídce 
ukázal na kazatelnu a vysvětli, že právě 
z ní zvěstujeme Boží slovo. 
Už teď se těším na další ročník. Doufám, 
že zase přijdou noví lidí a též naši po
zvaní hosté, jako tomu bylo letos. Proto 
také velmi děkuji všem spolu pra cov
níkům, kteří neváhali obětovat čas 
a síly pro lidi „zvenku“.
 

Bronislav Matulík
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█▐	Šlusfest 2023
 tradičně na dvoře
 soukenické modlitebny

Začátkem června jsme se sešli 
k po slední zkoušce pěveckého 
sboru jako již tradičně na dvoře, 
s dob rým jídlem a pitím. Skončili 
jsme letos dříve než obvykle, pro
tože jsme hledali středu, kdy se 
budeme moci sejít v co největším 
počtu. Datum jsme tedy určili na 
7. června.
Němečkovi, přestože se nemohli 
sami zúčastnit, půjčili grily, Laďa 
s Petrou připravili maso, my os
tat ní jsme dodali saláty, něco 
slad kého nebo pití. Opět jsme si 
pochut nali, po po vídali, pozpívali 
a hlavně – byli spolu. 
V tomto roce se k nám připojili 
Adélka se Šimonem, ale přesto nás 
rok od roku ubývá. Je to škoda, pě
vecké sbory z církve mizí, možná 
už to je opravdu přežité. Kaž do
pádně náš je v Praze, a možná 
v celé církvi, jeden z posledních. 
Ale přece jen mám pocit, že jsme 
spolu rádi, že nás těší spolu nejen 
zpívat, ale i jenom normálně být, 
že jsme prima skupinka, že se 
těšíme, že se uvidíme. Aspoň já to 
tak mám. Jakkoli chápu, že toho 
všichni máme hodně, mnozí z vás 
bydlí daleko a máte náročnou práci 
nebo malé děti, zvažte, jestli byste 
nechtěli zpívat s námi. Ještě máme 
tolik hezkých skladeb, které by 
byla škoda nenacvičit v pořádném 
počtu zpěváků! Budeteli mít chuť, 
začneme zase v září, přijďte!

Jana Matulíková
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█▐	Pět kilometrů v Kunratickém lese
 výlet besídky pro celé rodiny

V neděli 11. června jsme s besídkou vyrazili na tradiční besídkový výlet. Zahájili 
jsme ho společným obědem v Soukenické – Láďa s Adlou nám připravili výbornou 
slepici na paprice. Letos se sešlo 12 dětí a 13 dospělých (Ano, výlet není jen pro 
děti, ale pro celé rodiny). Počasí nám opravdu přálo, na rozdíl od loňského roku kdy 
tep loty atakovaly čtyřicítku. Tentokrát jsme měli krásné letní odpoledne s teplotami 
kolem 25 stupňů. Na procházku lesem ideální.
Vyrazili jsme do Kunratického (Krčského) lesa, a prošli jsme zde asi 5 kilometrů 
dlouhý okruh. Během něho jsme navštívili několik lesních hřišť, soutěžili a hráli hry, 
navštívili zříceninu hradu, stavěli kamenné věže u potoka, a nakonec i přehradu 
(ne všechny děti zůstaly suché). 
Měli jsme čas i na odpočinek na dece s malým občerstvením. A na konci výletu 
nezbylo než se rozloučit, rozdat dětem zbylé odměny za hry a rozejít se do svých 
domovů.

Ondřej Pavlíček
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█▐	Novinky ze zakládání Skauta
 Máme nové vedoucí

Začátkem června jsme vyrazili na zážitkový víkend pro vedoucí skautu, abychom byli 
řádně připravení na nové vedení oddílu. Maty, Josh, Radek, přátelé z Kladna, Písku 
a Černého Mostu, v jedné dodávce, z Prahy až do údolí v Orlických horách. Co se 
přesně odehrálo během víkendu nemůžeme úplně povědět, ale to hlavní ano. Všichni 
vedoucí jsou teď oficiálně skauty a proškoleni. To je jedna novinka. Druhá novinka, 
že ještě není ani konec června a máme plno! Přihlášených dětí je více jak 22 dětí 
a musíme začít odmítat. Zájem o skauta je enormní. Rodiče o skauta s křesťanskou 
náplní skutečně stojí. Neodrazuje je ani, že je to v církvi. To nás velmi těší. Moc všem 
děkujeme za podporu! Pokud bychom měli dostatek vedoucích, mohli bychom mít 
i padesát dětí. I tak nás čeká hodně práce. Během schůzek chceme dětem dopřát 
nejen zábavu, dobrodružství, ale také kamarády a dobré vzory. Prosíme, modlete se 
za nás. Děkujeme!

Radek (vlčák Kazan)
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Věková skupina:
kluci i holky
od 6 do 10 let
 

www.skautsvetylka.cz
svetylka@skautdu.czTěšíme se na tebe!

pravidelné
schůzky
(čtvrtek 16:00)
víkendové akce
letní tábor

Zveme děti na:

Parta kamarádů, zábava, hry,
zpívání, povídání o Bohu,
výpravy do přírody, tábory,
uzle, šifry a skautské
dovednosti.
Podporujeme v dětech lásku
k přírodě, k lidem a Bohu.

 

Začínáme
21. září!
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█▐	Živá ekumena v Kralupech
 příležitostně v Dps kralupy společně s katolíky

Poslední červnová nedělní bohoslužba v Kralupech proběhla, jako mnoho pře
dešlých, ve společenství bratrů a sester i dětí. Byla však pouze hodinu. Proč? Během 
půl hodiny se objevilo asi sto bratrů a sester z katolické církve. Co tam dělali? Přišli, 
aby se rozloučili s knězem Františkem Masaříkem, kterého Pán povolává sloužit 
v jiném městě po osmi letech. Stejně tak odvolávají vikáře po krátké době do centra 
na Jižním městě v Praze. Uvítali jsme tuto příležitost abychom si společně povídali 
a sdíleli se o své víře...
Zazněly i chvály, o které se postarala široká rodina nám známých Šimonovců se 
svými dětmi. Hráli venku na zahradě pod altánem ve stínku, a tak všichni mohli 
naslouchat a procházet se na terase nebo v zahradě pečovatelského domu, kde 
jsou prostory pro naše bohoslužby... Díky Bohu bylo i plno jídla, lahůdek, chlebíčků, 
koláčků, řízečků, dortů i ovoce, pivo, limo, víno. O vše se postarali přátelé z katolické 
církve a my jsme v tom davu jen slabě pomohli.
Každý se tak mohl osobně rozloučit s „bratrem“ Františkem a požehnat mu do nové 
práce v Milíně u Příbrami. Věříme, že se navázala i nová přátelství a dáli Pán i nová 
spolupráce.

Pavlína Turková a Radek Novotný
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█▐	S dětmi z Veselky za Jiřinkou na varhany
 spolupráce s veselou školou pokračuje

Konec školního roku a děti už nemají příliš hlavu na učení. Mají v ní prázdniny! 
A kdo by neměl? Tak co s poslední hodinou výuky náboženství? Napadlo nás vzít je 
opět k nám do sboru a ukázat jim královský nástroj, jak ho nikdy před tím neviděli. 

Naše milá varhanice Jiřinka Marešová si našla čas a s obrovskou chutí a nadšením 
vyprávěla o tom, jak varhany vznikly, jak fungují, na co jsou všechny ty tahadla vedle 
kláves a pedálů a tisíce zajímavých věcí. Člověk by nevěřil, jaké zvuky varhany ve 
velkém sále umějí ze sebe vyloudit, když to někdo umí. A Jiřinka fakt válí! Zahrála 
dětem a k oslavě Boží toccatu od Bacha, a pak za improvizovala na téma ooběěědd! 
Až děti dostaly hlad a šlo se na oběd. Jiřinka i děti byli skvělí! A všem se nám tenhle 
způsob závěru školního roku moc líbil. Díky!

Radek Novotný
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█▐	Svatba Míry a Petry
 nové tváře v našem sboru

Mirek a Petra, teď už Barešovi, chodí mezi nás skromně a tiše už několik měsíců. 
Občas je můžeme vídat na biblické hodině, nebo při nějaké službě. Rádi pomáhají, 
pečou a Mirek umí dokonce naladit piana, zatímco Petra krásně učit v mateřské škole. 
Před časem požádali staršovstvo, jestli by mohli mít u nás také křesťanskou svatbu. 
Petra je křtěná katolička a oba prožili v posledních letech velké přiblížení k Pánu 
Bohu. Staršovstvo souhlasilo. Tak po duchovní i praktické přípravě na manželství 
nadešel slavný den 24. června nedaleko Unhoště u potůčku v romantickém Žlá
beckém údolí. Novomanželům přejeme Boží ochranu a přání šťastných dnů v Boží 
péči!

Radek Novotný
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█▐	UNITED 2023
 Multižánrový křesťanský festival tady a teď

Milé sestry, milí bratři,
srdečně Vás zdravím z kanceláře UNITED, kde pilně připravujeme už 13. ročník mul
ti žánrového křesťanského festivalu UNITED, který se uskuteční od 17. do 19. srpna 
2023 ve Vsetíně. Chtěli bychom na letošní UNITED pozvat také účastníky Vašich 
bohoslužeb a shromáždění. 
A na co se tento rok můžete těšit? Letošní ročník nesoucí se v tématu „Tady a teď“ 
opět nabídne širokou škálu programu – od koncertů, seminářů přes workshopy, 
roz ho vory, divadelní představení až po službu poradenství a modliteb. UNITED ale 
zna mená více než jen výbornou atmosféru, bohatý program, nová přátelství a skvě
lou zábavu. Přejeme si, aby zde účastníci mohli poznávat Pána Boha, aby přijímali 
impulzy do života s Ním a chceme, aby v průběhu festivalu Pán Bůh jednal v životě 
účastníků.
Letošní UNITED toho má opravdu hodně co nabídnout – největší perlou bude brit
ská kapela Hillsong London, těšíme se také na švédskou kapelu Lin D, britského DJ 
Galactuse Jacka nebo na americkou kapelu Pinelake Worship Band. Nebudou chybět 
ani známá jména současné československé worship scény, jako ESPÉ (SK), Timothy 
(SK), Alive a Adonai. Při výběru interpretů se snažíme přinášet kapely různých 
uměleckých žánrů, kteří ve své tvorbě reflektují naději o Ježíši, proto ani letos 
nebudou chybět umělci alternativnějších stylů – jako třeba rappeři TowMeot (SK), 
rocková kapela The Cornflakes, indiefolkový písničkář Petr Wohlgemuth a další.
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V rámci seminářů chceme nabídnout aktuální témata, která současní mladí lidé řeší. 
Kateřina Lachmanová otevře téma „Emoce a život s Bohem“, o strachu bude mluvit 
Pavel Hošek a o tom, jak si najít životního partnera, se budou zamýšlet manželé 
Vejmělkovi. Tomáš Petráček si připraví seminář na téma „Opakujeme stále stejné 
chyby?“, jádrem semináře Marka Macáka bude „Genderová identita v Kristu“. 
UNITED ale nabízí mnohem víc, ať už to jsou kreativní workshopy, divadelní 
představení nebo rozhovory se zajímavými hosty. Důležitou součástí je také služba 
přímluvných modliteb a poradenství. Možnost svěřit se se svými starostmi a modlit 
se za ně využije každoročně stovky účastníků. Program je jednoduše opravdu bohatý 
a pestrý. Pro více informací navštivte festivalové stránky www.festivalunited.cz, kde 
je možné zakoupit také vstupenku. Těšíme se na setkání s Vámi ve Vsetíně!

Za tým festivalu UNITED Vás zdraví

Daniela Hurtová a Kristýna Vaculíková
ředitelka festivalu a vedoucí propagace
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█▐	Podzimní rodinný pobyt No.3 se Soukendou!
 registrace spuštěna

Rok se s rokem sešel a je před námi třetí ročník podzimního rodinného pobytu 
v termínu 27. 9. až 1. 10. 2023. 
Pojedeme na stejné místo, jako v předchozích letech. Dva dny strávíme ve spo leč
nosti Martina a Idy Pencových, kteří pro nás připraví dopolední přednášky, během 
kterých budou mít děti zajištěný vlastní program. Těšit se můžete na skvělý společný 
čas i výlety.
Veškeré informace a přihlašování naleznete na: https://449947.myshoptet.com, 
je nás stále víc, proto neotálejte s přihlašováním.

Přihlašovat se můžete do konce července, nebo do vyčerpání kapacity. Po přihlášení 
obdržíte do několika dní výzvu k zaplacení zálohy ve výši 30 % celkové částky.

Těšíme se na vás!
Za organizační tým Caltovi
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█▐	Vzpomínka na sestru Ilonu Choutkovou
 už je to rok, co odešla

Ve středu 28. června odpoledne jsme se sešli, abychom zavzpomínali na sestru 
Ilonu Choutkovou, která před rokem zemřela. Setkání zorganizovali manželé Alena 
a Václav Lipenští, kteří byli dlouhé roky její podnájemníci a velice nezištně a obětavě 
Ilonce pomáhali. Pozvali nás na zahradu domu, kde Ilonka celý život bydlela. Dorazili 
sestry Zdena Sovová, Petra Sovová, Zdeněk Kutílek s dětmi (manžel Olgy, rozené 
Sovové), Pavel Bucek, kamarád Mirek a já. Chyběl bratr Honza Hůla, její dlouholetý 
přítel, ten je ale ve špatném zdravotním stavu. Povídání bylo příjemné, občerstvení 
lahodné a došlo i na opékání špekáčků. Lipenským děkujeme a jsme rádi, že jsme 
mohli být všichni spolu a zase se o něco lépe poznat.

Markéta Křivánková

█▐	Poděkování
 za vaše modlitby

Rádi bychom vás všechny pozdravili a poděkovali za modlitby. Rekonvalescence 
oka probíhá uspokojivě. Martina se cítí lépe, obnovuje šatník na současnou štíhlejší 
postavu.
Bedlivě sledujeme nedělní shromáždění přes internet. Někdy se Martině podaří 
zúčastnit se naživo. Jednou to po návratu domů okomentovala slovy: „Oni se za mne 
modlí – a pak se diví, že vypadám tak dobře!“
Mějte se hezky!

Jirka a Martina Košťálovi
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█▐	Sborová dovolená 2023
 základní informace

Sborová dovolená se nezadržitelně blíží, a tak jsem tu s podrobnějšími infor ma cemi:
(Jen připomínám, že termín doplatku dovolené je 15. 7., takže pokud někdo ještě 
nezaplatil ani zálohu, nechť tak učiní neprodleně. Číslo účtu je 1938917359/0800 
v.s. 222 a do poznámky uvést vaše jméno).
Letos jedeme na sborovou dovolenou opět trochu neobvykle od neděle do neděle 
tj. od neděle 30. července do neděle 6. srpna na známé místo a to do Krušných hor 
konkrétně na okraj města Jáchymov do hotelu Můstek https://www.hotelmustek.cz/. 
Celý hotel máme pro sebe a k dispozici nám kromě areálu bude také hotelový auto
bus, což znamená, že můžeme dělat společné výlety do okolí.

Příjezd – odjezd

Příjezd: v neděli 30. července po 16.00 můžete začít přijíždět, ale zkuste to, prosím 
stihnout do 18.00, kdy začíná první večeře.
Prosím, připravte si občanský průkaz, který bude nutné předložit při ubytovávání, 
případně mi jeho číslo můžete poslat již předem mailem).
Odjezd: v neděli 6. srpna po dopolední bohoslužbě a po obědě kolem 13.00.

Ubytování

Všechny pokoje se nacházejí v jedné budově na 4 podlažích. V hotelu jsou všechny 
pokoje na podobné úrovni, jeden rozdíl ale přeci jen je, některé pokoje mají sociálku 
samy, některé po dvou a některé na chodbě. Většina pokojů je tří nebo čtyřlůžkových. 
Nebojte se, rozdělení do pokojů není dle libosti, ale dle rodinné příslušnosti.
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Strava

Je pro nás zajištěna plná penze a pro děti 
navíc svačinky a pitný režim. Většina jídel 
bude probíhat formou bufetu. 
Vzhledem k velikosti restaurace budeme 
rozděleni na dvě skupiny. Takže počítejte 
s tím, že buď budete snídat v 8.00 nebo 
v 8.30, obědvat ve 12.00 nebo 12.30 a ve
čeřet v 18.00 nebo 18.30.
Pro děti do 3 let, které mají pobyt zdarma, 
není jídlo zajištěno. Pokud pro ně jídlo 
budete chtít, je nutné zaplatit cenu jídla 
jako za dítě nad 3 roky.
Místo obědů si již tradičně budete moci 
vzít balíček, pokud se den předem nahlá
síte.
Restaurace na rozdíl od zbytku hotelu, 
bude otevřená i kolemjdoucím.

Ostatní informace

Hotel má k dispozici autobus, což je úžasná 
příležitost pořádat společné výlety, těší
me se, že se zapojíte do organizace.
V areálu hotelu je k dispozici několik 
kluboven pro různé aktivity. 
K dispozici je také sauna. 
Venku je multifunkční hřiště a ohniště 
a pře devším všudypřítomné tu ris tické 
cesty a cyklostezky.
Domácí mazlíčci do tohoto hotelu ne
smějí. Je nám to líto, ale zajistěte jim 
„hlídání“ doma.
Pokud budete mít jakékoliv dotazy, ná
pady či připomínky, ozvěte se.

P. S. Nečekaně se uvolnilo několik míst, 
takže pokud bude mít ještě někdo zájem 
vyrazit, prosím, přihlaste se u mě.

Petra Veselá

NarozENINy
Bartoš Pavel 2. 7.
Bauerová Ivanka 2. 7.
Liguš Ján  2. 7.
Plichtová Květuše 4. 7.
Šíma Petr  5. 7.
Mikulecký Blahoslav 9. 7.
Davidenko Jiří 11. 7.
Bíbová Anna 13. 7.
Jiroušek Milan 14. 7.
Šťastný Petr 15. 7.
Kloučková Alžběta 16. 7.
Beranová Ludmila 20. 7.
Čermáková Magdaléna 22. 7.
Vovsová Rut  22. 7.
Turková Pavla 23. 7.
Žďánská Ludmila 29. 7.
Beran Lukáš 31. 7.
Šímová Jiřina 31. 7.
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NarozENINy
Beranová Pavla 4. 8.
Tezner Josef 6. 8.
Broukalová Květoslava 7. 8.
Najbrt Vladislav 10. 8.
Pavlíčková Adéla 11. 8.
Kubová Marta 13. 8.
Kejř Pavel 14. 8.
Wagnerová Marie 15. 8.
Hlavničková Bohuslava 16. 8.
Beran Daniel 19. 8.
Čech Jiří 19. 8.
Malásek Filip 19. 8.
Košťálová Martina 21. 8.
Sedláček Adam 21. 8.
Němcová Petruše 22. 8.
Toušek Daniel ml. 22. 8.
Toušek David 22. 8.
Mach Jan 24. 8.
Novotný Radislav  24. 8.
Bartoš Petr 25. 8.
Fialová Rut 25. 8.
Molnár Martin 26. 8.
Sedláčková Daniela  26. 8.
Pavlíček Martin 29. 8.
Miffková Ester 30. 8.

█▐	Krátké informace 
 ze staršovstva
Staršovstvo v červnu projednalo násle du
jící témata:
• Proběhla diskuze nad smyslem posky

to vání služby svatebního obřadu nevě
řícím, či při sňatcích věřící + nevěřící

• Staršovstvo diskutovalo nad pracovníky 
sboru včetně kazatelů a vedlo diskuzi nad 
tím, zda sbor potřebuje dalšího pra cov
níka/vikáře. K diskuzi se opět vrátíme. 

• Na staršovstvu proběhl rozhovor s Kami
lem Jacko a Blankou Tauerovou. Kamil 
od 1. 8. nastoupí jako správce sboro vých 
budov. 

• Staršovstvo schválilo rekonstrukci správ
covského bytu, která již byla zapo čata. 

• Polovina peněz sboru byla převedena 
z běž ného účtu na termínovaný vklad, 
ze kte rého plynou úroky v náš prospěch. 

• Staršovstvo koordinuje provoz v domě 
na letní měsíce. 

• Staršovstvo souhlasí s pokračování služ
by kazatele Novotného ve Veselé škole. 

• K 30. 6. je ukončena činnost hudební 
zku šebny ve sklepě předního domu. 

• Do skautu je přihlášeno již 20 dětí. 
• Bude vytvořena koncepce využívání jed

notlivých místností ve sboru akti vi ta mi 
(besídky, dorost, skaut, mládež, ma min
ky, biblické i další setkání), aby se mohly 
místnosti účelně upravit.

Za staršovstvo připravil Jan Němeček ml.



24 červenec – srpen 2023 

Sborové listy — vydává sbor církve bratrské v praze 1, soukenická 15, ročník XXXiii
redakce: bronislav Matulík, petra veselá, sandra němečková, blahoslav Marek

e-mail: soukenicka@cb.cz    ▪    http://cb.cz/praha1    ▪    č.ú.: 1938917359/0800

█▐	Bohoslužby ve stanicích sboru
 

Neveklov Neděle 10.00 Malé náměstí 25, Neveklov
další informace: cb.cz/neveklov

Kralupy Neděle 10.30 DPS U Cukrovaru 1171, 
Kralupy nad Vltavou
další informace: cb.cz/kralupy

█▐	Mimořádné biblické hodiny
V létě opět spojíme síly i návštěvnost biblického vyučování se sestrami a bratřími 
z žižkovského sboru. Scházet se budeme pravidelně každé úterý od 18.30 hodin. 
V červenci v Soukenické, v srpnu na Žižkově. Všichni jsou srdečně zváni! 

Qr kód
Pro dary SBoru

█▐	Prázdninová setkání v našem sboru
 

Neděle 10.00 NEDěLNí BOHOSLUŽBA – žive i online

Úterý 18.30 setkání nad biblí:  v Soukenické – V ČERVENCI
                                   na Žižkově – V SRPNU


